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Protokół Nr ORN.0012.3.3.2019 

posiedzenia Komisji Polityki Prorodzinnej, Ochrony Zdrowia                        

i Bezpieczeństwa Rady Miejskiej w Olecku 

odbytego w dniu 26 lutego 2019 r. 
 

 

 

Na stan 6 członków Komisji w posiedzeniu udział wzięło 6 – lista obecności 

w załączeniu. 

 

Posiedzeniu przewodniczył Przewodniczący Komisji – Pani Janina Anuszkiewicz. 

 

Protokołowała pracownik obsługi biurowej Wydziału Organizacyjnego i Nadzoru Urzędu 

Miejskiego w Olecku – Izabela Bagińska. 

 

W posiedzeniu uczestniczyli: 

 Przewodniczący Rady Miejskiej – Grzegorz Kłoczko, 

 Skarbnik Gminy – Bożena Kozielska, 

 Kierownik Wydziału Budownictwa, Inwestycji i Planowania – Alicja Szałkowska, 

 Pełnomocnik Burmistrza ds. przeciwdziałania uzależnieniom – Monika Dudycz-

Stefanowska, 

 Kierownik Wydziału Gospodarki Komunalnej i Ochrony Środowiska – Sławomir 

Hatalski, 

 Przedstawiciel Polskiej Grupy Energetycznej S.A. – Lidia Podlaska. 

 

Przewodniczący Komisji – Janina Anuszkiewicz 

powitała przybyłych na posiedzenie i przedstawiła następujący porządek posiedzenia: 

 

1. Zaopiniowanie projektów uchwał na sesję Rady Miejskiej. 

2. Sprawy wniesione.  

3. Wnioski Komisji.  

 

Uwag do porządku posiedzenia Komisji nie zgłaszano. 

 

Komisja  jednogłośnie przyjęła powyższy porządek posiedzenia. 

 

 

Do punktu 1– Zaopiniowanie projektów uchwał na sesję Rady Miejskiej. 

 

Przewodniczący Komisji – Janina Anuszkiewicz 

zdecydowała o zmianie kolejności omawiania projektów uchwał z powodu obecności 

kierownika Wydziału Budownictwa, Inwestycji i Planowania – Pani Alicji Szałkowskiej. 

 

 

b) projekt uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego  

w obrębie ewidencyjnym Olecko 1 w rejonie Osiedla Siejnik; 

 

Kierownik Wydziału Budownictwa, Inwestycji i Planowania – Alicja Szałkowska  

oznajmiła, że do opracowania miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego             

w obrębie ewidencyjnym Olecko 1 w rejonie Osiedla Siejnik przystąpiono uchwałą              

Nr ORN.0007.70.2017 Rady Miejskiej w Olecku z dnia 27 października 2017 r. w sprawie 
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przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego             

w obrębie ewidencyjnym Olecko 1 w rejonie Osiedla Siejnik.  

Projekt planu miejscowego jest sporządzany w celu: 

1) umożliwienia realizacji celu publicznego, polegającego na budowie napowietrznej 

dwutorowej linii elektroenergetycznej WN 110 kV Ełk – Olecko; 

2) zagospodarowania terenów objętych planem na Osiedlu Siejnik. 

Mpzp został wywołany na wniosek inwestora. Jego zamiarem jest realizowanie inwestycji 

celu publicznego, czyli przebudowy linii 110 kV. Cały teren został objęty uchwałą intencyjną 

z powodu składanych wniosków o wydanie decyzji o warunkach zabudowy. Teren planów 

dróg publicznych to powierzchnia ok. 1,5 ha, będą to drogi gminne, ale plan przewiduje 

również drogi gminne dojazdowe. Procedura została przeprowadzona zgodnie z ustawą          

o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym. Plan wyłożony był do publicznego wglądu, 

w okresie od 17 grudnia 2018 r. do 18 stycznia 2019 r. Uwagi można było złożyć do 4 lutego. 

W tym terminie nie złożono żadnych uwag. Rada Miejska nie ma zatem uwag do 

rozstrzygania. Zadania w/w będą w przyszłości finansowane z budżetu gminy, zgodnie           

z przepisami o finansach publicznych.  

Istniejąca linia 110 kV Ełk-Olecko ma zostać zdemontowana. Po jej obecnym śladzie ma 

zostać wybudowana nowa linia 110 kV, jedynie fragment trasy będzie miał nowy przebieg.  

W celu umożliwienia realizacji inwestycji Rada Miejska podjęła osobną uchwałę w sprawie 

przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu dla obszarów wiejskich gminy, a osobną 

dla obszaru miasta Olecko. Planowana do budowy dwutorowa linia elektroenergetyczna 110 

kV relacji Ełk–Olecko spełniać będzie istotną funkcję w systemie jakości energii elektrycznej  

na poziomie napięcia 110 kV na obszarze Województwa Warmińsko – Mazurskiego. Linia 

zostanie przystosowana do aktualnych standardów, a nowa infrastruktura efektywnego 

przesyłu energii elektrycznej dzięki wykorzystaniu nowych technologii istotnie zwiększy 

zdolność przesyłową linii. Nowa infrastruktura energetyczna zwiększy atrakcyjność 

inwestycyjną regionu poprzez możliwość przyłączania nowych podmiotów 

oraz zapewni rozwój energetyki odnawialnej. Planowana inwestycja polegająca na budowie 

dwutorowej linii elektroenergetycznej WN 110 kV relacji Ełk – Olecko wynika z Planu 

Rozwoju na lata 2014-2019 w zakresie zaspokojenia obecnego i przyszłego zapotrzebowania 

na energię elektryczną PGE Dystrybucja S.A.  

Celem określenia sposobów zagospodarowania terenów i zabudowy stwierdzono konieczność 

rozpoczęcia procedury planistycznej w trybie ustawy z dnia 27 marca 2003 r. o planowaniu    

i zagospodarowaniu przestrzennym. Poprzez zapisy planu stworzone zostaną narzędzia 

prawne umożliwiające realizację planowanej inwestycji.  

Projektowany plan miejscowy nie narusza ustaleń Studium Uwarunkowań i Kierunków 

Zagospodarowania Przestrzennego Miasta i Gminy Olecko przyjętej uchwałą  

Nr ORN.0007.94.2015 Rady Miejskiej w Olecku z dnia 29 grudnia 2015 r. w sprawie zmiany 

Studium Uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego Miasta i Gminy 

Olecko z późn. zm. Rada Miejska rozszerzyła zakres terenu niezbędny dla umożliwienia 

realizacji planowanej modernizacji linii 110 kV Ełk-Olecko. W celu potraktowania obszaru 

Osiedla Siejnik kompleksowo zdecydowano na objęcie granicami planu całej 

niezagospodarowanej na ten moment części Osiedla. Dla części terenów obowiązują 

miejscowe plany, bądź wydano decyzje o warunkach zabudowy.  

Tereny, dla których wydano decyzje o warunkach zabudowy, na obecną chwilę są jeszcze 

niezabudowane. Obszar objęty miejscowym planem zagospodarowania przestrzennego 

zlokalizowany jest w granicach administracyjnych miasta Olecko. Od północy, wschodu  

i południa sąsiaduje z terenami zabudowanymi. Jego zachodnia granica stanowi granicę 

miasta Olecko. Warunki do korzystania z transportu komunikacji publicznej są dobre z uwagi 

na lokalizację terenu w mieście. Uzupełniona zostanie istniejąca zabudowa Osiedla Siejnik.  

 

Członek Komisji – Marian Prusko 

zapytał, czy wpłynęły jakiekolwiek sprzeciwy. 
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Kierownik Wydziału Budownictwa, Inwestycji i Planowania – Alicja Szałkowska 

odpowiedziała, że nie wpłynęły żadne uwagi, a linia będzie przebudowana zgodnie                 

z ustaleniami z właścicielami terenów. Ponadto przedstawiciele PGE prowadzili rozmowy w 

tej kwestii.  

 

Członek Komisji - Grzegorz Kłoczko 

poprosił, aby przedstawiciel Polskiej Grupy Energetycznej opowiedział w trzech zdaniach jak 

wyglądało wnioskowanie o budowę napowietrznej dwutorowej linii elektroenergetycznej. 

Zapytał, jakie ma napięcie linia elektroenergetyczna. 

 

Przedstawiciel Polskiej Grupy Energetycznej – Lidia Podlaska    

odpowiedziała, że linia elektroenergetyczna ma napięcie WN 110 kV i znajduje się na trasie 

Olecko–Ełk. Obecnie jest to linia jednotorowa, ale będzie dwutorowa. Zostało to omówione   

z właścicielami nieruchomości, wyrazili na to zgodę. Dodała, że w trakcie przebudowy linii 

Olecko-Gołdap mieszkańcy działek protestowali. Doszło jednak do porozumienia poprzez 

usatysfakcjonowanie właścicieli tych terenów wartością odszkodowań. 

 

Członek Komisji - Grzegorz Kłoczko 

spytał, czy wnioskodawca posiada już projekt. 

 

Przedstawiciel Polskiej Grupy Energetycznej – Lidia Podlaska    

powiedziała, że na chwilę obecną wnioskodawca nie posiada projektu, obecnie jest tworzony. 

 

Członek Komisji – Alicja Stefanowska 

zapytała, czy ta sama firma prowadzi rozmowy z właścicielami działek w Gąskach. 

 

Przedstawiciel Polskiej Grupy Energetycznej – Lidia Podlaska 

odpowiedziała, że tak, gdyż jest to ta sama linia. 

 

Członek Komisji – Alicja Stefanowska 

spytała, czy to prawda, że omawiana inwestycja w przyszłości ma kolidować z budową 

obwodnicy w Gąskach. 

 

Przedstawiciel Polskiej Grupy Energetycznej – Lidia Podlaska 

oznajmiła, że nie może kolidować z budową obwodnicy w Gąskach. Budowa linii nie 

wyklucza budowy drogi. 

 

Innych pytań ani uwag nie zgłaszano. 

 

Opinia Komisji: 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie miejscowego 

planu zagospodarowania przestrzennego w obrębie ewidencyjnym Olecko 1 w rejonie 

Osiedla Siejnik. 

 

 

c) projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego w Olecku w obrębie 

ewidencyjnym Olecko 1;  

 

Kierownik Wydziału Budownictwa, Inwestycji i Planowania – Alicja Szałkowska 

oznajmiła, że dokonuje się podziału obszaru sporządzania miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego w obr. ewid. Olecko 1 na 3 części, ze względu na ustalenia 

projektu planu miejscowego obejmującego powierzchnię ok. 144 ha. Planowana jest sieć 

nowych dróg gminnych, nowe tereny przeznaczone pod zabudowę, dla których wymagane 
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jest zaopatrzenie w infrastrukturę techniczną. Zasadnym jest etapowanie uchwalania planu 

miejscowego, a co za tym idzie, ze względu na koszty, etapowanie realizacji inwestycji         

w infrastrukturę techniczną finansowanych z budżetu gminy na zadania własne gminy. 

Niezbędne jest ukończenie tego planu, gdyż wykonawca jest zobowiązany umową. Ponadto  

w ramach posiadanej umowy bez dodatkowych kosztów wykonawca sporządzi 3 projekty 

planów miejscowych. Projekty te zostaną ponownie wyłożone do publicznego wglądu. Jest to 

plan, który został szeroko przekonsultowany w ramach grantu unijnego w projekcie 

Partycypacja w planowaniu przestrzennym. Prowadzone z mieszkańcami konsultacje 

polegały na szeregu spotkań konsultacyjnych. Zobowiązaniem wobec grantodawcy jest 

informowanie o przebiegu realizacji planu. 

 

Członek Komisji –Grzegorz Kłoczko 

stwierdził, że każdy plan generuje jakieś przedsięwzięcia publiczne typu droga czy sieć.       

Zapytał, w jakim stopniu ta inwestycja będzie obowiązywać gminę i jak Gmina Olecko 

będzie podchodzić do tych terenów. 

 

Kierownik Wydziału Budownictwa, Inwestycji i Planowania – Alicja Szałkowska 

odpowiedziała, że do planów miejscowych sporządzane są prognozy finansowe. Zadania 

własne Gminy Olecko wynikające z planu będą realizowane etapami. W momencie 

wystąpienia przez inwestora o podział drogi zgodnie z miejscowym planem 

zagospodarowania przestrzennego wydzielana będzie równocześnie działka pod drogę 

publiczną. Następnie gmina zobowiązana będzie do przejęcia działki oraz wynegocjowanie 

odszkodowań z właścicielami gruntu. 

 

Członek Komisji –Grzegorz Kłoczko 

zapytał, czy na tym etapie Gmina Olecko ponosi pierwsze koszty. 

 

Kierownik Wydziału Budownictwa, Inwestycji i Planowania – Alicja Szałkowska 

potwierdziła, że na tym etapie występują pierwsze koszty. Kolejne koszty to między innymi 

projekt techniczny, budowa drogi czy uzbrojenie terenu. Gmina będzie miała również 

dochody z tytułu sprzedaży nieruchomości, podatku od nieruchomości czy opłaty 

planistycznej. Przykładowo, jak wynika z prognozy finansowej w przypadku Osiedla Siejnik 

na przestrzeni 5 lat prognozowana suma wydatków to 3.131.716,00 zł, natomiast dochody 

jednorazowe 1.256.423,00 zł, podatek wyniesie około pół miliona rocznie. Rzeczoznawca 

określił, iż w efekcie końcowym tj. po wybudowaniu całego osiedla realizacja całego planu 

wpłynie korzystnie na budżet miasta Olecko.  

 

Członek Komisji –Grzegorz Kłoczko 

stwierdził, że inwestor realizując inwestycję nie wykonuje wszystkich prac.  

 

Kierownik Wydziału Budownictwa, Inwestycji i Planowania – Alicja Szałkowska 

oznajmiła, że w praktyce drogi gminne buduje się tylko na końcowych etapach inwestycji, 

natomiast uzbrojenie terenu w sieci jest zadaniem własnym gminy i winno być wybudowane 

wcześniej. Uzbrojeniem są m.in. wodociągi, kanalizacje, kanalizacje deszczowe. 

 

Innych pytań ani uwag nie zgłaszano. 

 

Opinia Komisji: 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie przystąpienia  

do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego w Olecku w obrębie 

ewidencyjnym Olecko 1.  
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a) projekt uchwały w sprawie określenia głównych kierunków pracy i sposobów 

realizacji zadań Rady Miejskiej w Olecku; 
 

Członek Komisji –Grzegorz Kłoczko 

oznajmił, że zgodnie z § 35 ust. 1 Statutu Gminy Olecko Rada na wniosek Przewodniczącego, 

w okresie 3 miesięcy od rozpoczęcia kadencji, określa uchwałą główne kierunki pracy            

i sposoby realizacji swoich zadań. 

Rada Miejska w Olecku określa następujące kierunki pracy i sposób realizacji zadań: 

1) Dostępność komunikacyjna gminy oraz podwyższanie standardów utrzymania dróg na 

terenie Gminy Olecko poprzez: 

- inwestycje drogowe, w tym stopniową przebudowę niefunkcjonalnych lub przestarzałych 

skrzyżowań, 

- rozwój ciągów pieszo-rowerowych na terenie całej gminy, 

- wprowadzenie i przestrzeganie standardu utrzymania dróg, w tym dróg nieutwardzonych, 

- wspieranie starań o przywrócenie pasażerskiego połączenia kolejowego i rewitalizację 

dworca kolejowego, 

- komunikacja zbiorowa na terenie miasta. 

2) Podwyższanie poziomu życia mieszkańców Gminy Olecko poprzez: 

- budownictwo mieszkaniowe, 

- wzrost jakości usług komunalnych, podwyższanie estetyki, likwidację barier, 

- wysoki standard wyposażenia szkół, przedszkoli, dbałość o wysoki poziom edukacji przy 

współpracy rodziców, kultury i atrakcyjną ofertę sportowo-turystyczną, 

- zdrowe żywienie w szkołach, 

- programy profilaktyki zdrowotnej, 

- wsparcie rodzin, 

- zaspokajanie potrzeb seniorów poprzez tworzenie i rozwój klubów i domów dziennego 

pobytu, 

- wzrost poziomu bezpieczeństwa w szczególności poprzez wspieranie powstania nowej 

komendy policji i usprawnienie monitoringu miejskiego. 

3) Budowanie wspólnoty samorządowej, integracja i włączenie mieszkańców w sprawy 

gminy poprzez: 

- rozwój budżetu obywatelskiego, także na terenach wiejskich,  

- skuteczną dwukierunkową komunikację z mieszkańcami, przyjazny Urząd, 

upowszechnienie e-usług, 

- rozwój ciał doradczych i przedstawicielskich, 

- dbałość o lokalne tradycje i wartości, pamięć o zasłużonych olecczanach, krzewienie 

patriotyzmu, 

- wspieranie produktów lokalnych, lokalnej twórczości, inicjatyw kulturalnych, sportowych     

i edukacyjnych przy zwiększaniu środków przeznaczonych dla organizacji pozarządowych 

realizujących zadania w zakresie kultury, 

- rozwój świetlic wiejskich. 

Omówił główne punkty kierunków pracy Rady Miejskiej. Zapytał, czy Radni mają 

propozycje. 

 

Członek Komisji – Wojciech Leonarczyk 

zaproponował dopisanie w punkcie 2 „wsparcie rodzin” a w punkcie 3 „krzewienie 

patriotyzmu”. Ponadto zasugerował, aby w punkcie 3 do wyrażenia „dbałość o lokalne 

tradycje” dopisać „i wartości’’. 

 

Przewodniczący Komisji – Janina Anuszkiewicz 

oznajmiła, żeby nie powielać błędnych schematów o rodzinie. Mianowicie mowa                  

tu o rodzinach posiadających jedno dziecko. Uważa, że duży odsetek społeczeństwa twierdzi, 

że taka rodzina nie zalicza się do prawidłowego schematu rodziny. 
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Wiceprzewodniczący Komisji – Alicja Nowik 

uważa, że jeśli mowa o szkole, to powinno brać się pod uwagę również rodziców dzieci. 

Zaproponowała, aby w punkcie 2 do wyrażenia „dbałość o wysoki poziom edukacji” dodać         

„przy współpracy rodziców”.  

 

Innych pytań ani uwag nie zgłaszano. 

 

Opinia Komisji: 

Komisja, uwzględniając autopoprawkę Przewodniczącego RM, jednogłośnie pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały w sprawie określenia głównych kierunków pracy i sposobów 

realizacji zadań Rady Miejskiej w Olecku. 

 

 

d) projekt uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Przeciwdziałania 

Narkomanii dla Gminy Olecko na lata 2019-2022; 

 

Pełnomocnik Burmistrza ds. przeciwdziałania uzależnieniom – Monika Dudycz-Stefanowska 

powiedziała, iż przeciwdziałanie narkomanii, zgodnie z art. 10 ustawy z dnia 29 lipca 2005 r. 

o przeciwdziałaniu narkomanii (Dz. U. z 2018 r., poz. 1030 z późn. zm.), należy do zadań 

własnych gminy. Zadania te zostały szczegółowo określone w wymienionej ustawie. 

Podstawę do realizacji zadań stanowi Gminny Program Przeciwdziałania Narkomanii, 

uchwalany przez Radę Miejską. Przedłożony program jest kontynuacją zadań realizowanych 

w Gminie Olecko w latach poprzednich. Określa on lokalne propozycje działań w zakresie 

zadań własnych obejmujących profilaktykę oraz zapewnienie bezpłatnego dostępu do terapii 

osobom uwikłanym w narkotyki i członkom ich rodzin. Program jest poparty Diagnozą 

lokalnych zagrożeń społecznych dla Gminy Olecko w 2017 roku. Program jest adresowany 

do całej społeczności lokalnej, zarówno mieszkańców jak i instytucji zaangażowanych  

w przeciwdziałanie narkomanii. Źródłem finansowania zadań określonych w niniejszym 

programie są dochody gminy pochodzące z opłat za korzystanie z zezwoleń na sprzedaż 

napojów alkoholowych. Finansowanie realizacji wyżej wymienionych zadań określa plan 

finansowy opracowany na dany rok, zgodny z budżetem gminy. 

 

Członek Komisji – Wojciech Leonarczyk 

powiedział, że osoba uzależniona od alkoholu zaczyna leczyć się w momencie, kiedy sama 

sobie uświadomi o istniejącym problemie. 

 

Przewodniczący Komisji – Janina Anuszkiewicz 

zapytała, w jaki sposób można zdiagnozować, że dana osoba jest alkoholikiem. 

 

Członek Komisji – Alicja Stefanowska  

stwierdziła, że wypicie jednego piwa dziennie przez dłuższy okres czasu również jest 

alkoholizmem. 

 

Pełnomocnik Burmistrza ds. przeciwdziałania uzależnieniom – Monika Dudycz-Stefanowska 

zgodziła się z przedmówczynią i oznajmiła, że jeśli człowiek czeka na jakąś konkretną porę, 

aby móc spożyć alkohol to jest to już alkoholizm, niezależnie od ilości spożytego alkoholu. 

Wymieniła cele szczegółowe Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii: zwiększenie 

dostępności pomocy terapeutycznej i rehabilitacyjnej dla osób uzależnionych od narkotyków  

i osób zagrożonych uzależnieniem, udzielanie rodzinom pomocy psychospołecznej i prawnej, 

prowadzenie profilaktycznej działalności informacyjnej, edukacyjnej oraz szkoleniowej        

w zakresie rozwiązywania problemów narkomanii w szczególności dla dzieci i młodzieży,    

w tym także prowadzenie zajęć proedukacyjnych, wspomaganie działań instytucji, organizacji 

i osób fizycznych. 
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Członek Komisji – Wojciech Leonarczyk 

zapytał, na czym polega komunikacja między Gminą Olecko a policją. 

 

Pełnomocnik Burmistrza ds. przeciwdziałania uzależnieniom – Monika Dudycz-Stefanowska 

odpowiedziała, że przymusowym leczeniem z alkoholizmu zajmuje się Gminna Komisja 

Rozwiązywania Problemów Alkoholowych.  

 

Przewodniczący Komisji – Janina Anuszkiewicz 

zapytała jak pomóc rodzinie, w której dwóch mężczyzn jest uzależnionych od alkoholu           

i prawdopodobnie od narkotyków. 

 

Pełnomocnik Burmistrza ds. przeciwdziałania uzależnieniom – Monika Dudycz-Stefanowska 

odpowiedziała, że jest to trudna sytuacja. Dodała, że dopóki uzależnieni nie spowodują 

sytuacji, w której konsekwencją byłoby zagrożenie karą pozbawienia wolności, to niewiele 

można z tym zrobić. Matka tych mężczyzn powinna zgłosić się do punktu konsultacyjnego, 

gdzie otrzymałaby przede wszystkim wsparcie psychologiczne. 

 

Członek Komisji – Marian Prusko    

podał przykład, w którym osoba uzależniona od alkoholu zaatakowałaby niewinnego 

człowieka. Powiedział, że w takiej sytuacji należy bronić się i reagować. Oświadczył, że        

w sytuacji zagrożenia ze strony takiej osoby należy  zadzwonić na policję. 

 

Przewodniczący Komisji – Janina Anuszkiewicz 

oznajmiła, że wybierając numer alarmowy zgłoszenie przyjmuje pracownik siedziby             

w Olsztynie. Rozmowa telefoniczna trwa stanowczo za długo.   

 

Wiceprzewodniczący Komisji – Alicja Nowik 

zapytała, czy jest możliwość prowadzenia zajęć śródlekcyjnych dla klas przedszkolnych. 

 

Pełnomocnik Burmistrza ds. przeciwdziałania uzależnieniom – Monika Dudycz-Stefanowska 

oznajmiła, że szkoły prowadzą profilaktykę na tzw. godzinach wychowawczych. Szkoła 

zapewnia również kontakt z pedagogiem bądź psychologiem szkolnym.   

 

Innych pytań ani uwag nie zgłaszano. 

 

Opinia Komisji: 

Komisja (obecnych 5 członków) jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały      

w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii dla Gminy Olecko 

na lata 2019-2022. 

 

 

e) projekt uchwały zmieniający uchwałę w sprawie ustalenia przebiegu istniejących dróg 

gminnych; 

 

Kierownik Wydziału Gospodarki Komunalnej i Ochrony Środowiska – Sławomir Hatalski 

poinformował, że Wojewoda Warmińsko-Mazurski w ramach nadzoru nad uchwałami             

i zarządzeniami organów gminy w § 2 uchwały Nr ORN.0007.14.2018 Rady Miejskiej           

w Olecku z dnia 30 listopada 2018 r. w sprawie ustalenia przebiegu istniejących dróg 

gminnych zauważył nieścisłość w terminie wejścia w życie przepisów ww. uchwały. 

W związku z tym dokonuje się zmiany zapisów uchwały w zakresie jej wejścia w życie 

zapisem „Uchwała wchodzi w życie po upływie 14 dni od dnia ogłoszenia w Dzienniku 

Urzędowym Województwa Warmińsko-Mazurskiego”. zamiast „Uchwała podlega ogłoszeniu 

w Dzienniku Urzędowym Województwa Warmińsko-Mazurskiego i wchodzi w życie z dniem 
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1 stycznia 2019 r.” Nadzór Wojewody nie uchylił tych uchwał, jednak zasugerował zmianę, 

aby uniknąć ewentualnego zaskarżenia. 

 

Pytań ani uwag nie zgłaszano. 

 

Opinia Komisji: 

Komisja (obecnych 4 członków) jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały 

zmieniający uchwałę w sprawie ustalenia przebiegu istniejących dróg gminnych. 

 

 

f) projekt uchwały zmieniający uchwałę w sprawie zaliczenia dróg do kategorii dróg 

gminnych; 

 

Kierownik Wydziału Gospodarki Komunalnej i Ochrony Środowiska – Sławomir Hatalski 

poinformował, że Wojewoda Warmińsko-Mazurski w ramach nadzoru nad uchwałami             

i zarządzeniami organów gminy w § 2 uchwały Nr ORN.0007.15.2018 Rady Miejskiej          

w Olecku z dnia 30 listopada 2018 r. w sprawie zaliczenia dróg do kategorii dróg gminnych 

zauważył nieścisłość w terminie wejścia w życie przepisów ww. uchwały. W związku z tym 

dokonuje się zmiany zapisów uchwały w zakresie jej wejścia w życie zapisem „Uchwała 

wchodzi w życie po upływie 14 dni od dnia ogłoszenia w Dzienniku Urzędowym 

Województwa Warmińsko-Mazurskiego z mocą obowiązującą od 1 stycznia 2019 r.”. 

 

Pytań ani uwag nie zgłaszano. 

 

Opinia Komisji: 

Komisja (obecnych 4 członków) jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały 

zmieniający uchwałę w sprawie zaliczenia dróg do kategorii dróg gminnych. 

 

 

g) projekt uchwały w sprawie przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi 

oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Olecko; 

 

Kierownik Wydziału Gospodarki Komunalnej i Ochrony Środowiska – Sławomir Hatalski 

oznajmił, że w nawiązaniu do art. 11 ust. 1, ustawy o ochronie zwierząt zapobieganie 

bezdomności zwierząt i zapewnienie opieki bezdomnym zwierzętom oraz ich wyłapywanie 

należy do zadań własnych gminy. 

Program opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt        

na terenie Gminy Olecko w 2019 roku jest wypełnieniem obowiązku nałożonego na radę 

gminy w związku z art. 11a ust. 1 ww. ustawy. Priorytetowym celem działania Gminy Olecko 

jest przede wszystkim zapewnienie opieki nad bezdomnymi psami oraz zapobieganie 

rozmnażaniu zwierząt poprzez ich sterylizację i kastrację. 

Program określa zasady opieki nad bezdomnymi zwierzętami i ograniczania problemu        

ich bezdomności. Obejmuje swoim zakresem: 

1) zapewnienie bezdomnym psom miejsca w schronisku dla zwierząt; 

2) opiekę nad wolno żyjącymi kotami, w tym ich dokarmianie; 

3) odławianie bezdomnych psów; 

4) obligatoryjną sterylizację albo kastrację zwierząt w schronisku dla zwierząt; 

5) program powszechnej sterylizacji i kastracji zwierząt z terenu Gminy Olecko; 

6) elektroniczne znakowanie (chipowanie) zwierząt, w szczególności psów i kotów; 

7) poszukiwanie właścicieli dla bezdomnych zwierząt; 

8) usypianie ślepych miotów; 

9) wskazanie gospodarstwa rolnego w celu zapewnienia miejsca dla zwierząt gospodarskich; 

10) zapewnienie całodobowej opieki weterynaryjnej w przypadkach zdarzeń drogowych 

z udziałem zwierząt. 
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Wysokość środków finansowych na realizację niniejszego programu została zabezpieczona   

w ramach budżetu Gminy Olecko. 

 

Członek Komisji – Alicja Stefanowska 

zapytała, jak wygląda sytuacja sterylizacji i kastracji psów i kotów, które mają właścicieli. 

 

Kierownik Wydziału Gospodarki Komunalnej i Ochrony Środowiska – Sławomir Hatalski 

odpowiedział, że do wysokości wykorzystania przeznaczonych środków każdy może 

skorzystać z tego programu. Jedynym warunkiem jest zachipowanie swojego psa bądź kota.   

 

Członek Komisji – Alicja Stefanowska 

spytała, od kiedy ten program wejdzie w życie. 

 

Kierownik Wydziału Gospodarki Komunalnej i Ochrony Środowiska – Sławomir Hatalski 

odpowiedział, że wejdzie w życie z dniem 1 marca. 

 

Członek Komisji – Alicja Stefanowska 

zapytała, czy lecznica wyznaczy ceny jednostkowe. 

 

Kierownik Wydziału Gospodarki Komunalnej i Ochrony Środowiska – Sławomir Hatalski 

powiedział, że umowy zakładają konkretne ceny za konkretne usługi np. koszt chipowania 

wynosi 12 zł.  

 

Przewodniczący Komisji – Janina Anuszkiewicz 

spytała, czy warunki zwierząt przebywających w schronisku zostały sprawdzone.  

 

Kierownik Wydziału Gospodarki Komunalnej i Ochrony Środowiska – Sławomir Hatalski 

oznajmił, że tak. Schronisko dla zwierząt jest stałym punktem programu. Cały czas trafiają 

zarzuty, że coś złego dzieje się w tym schronisku. W zeszłym roku na skutek różnych 

zgłoszeń przeprowadzone zostały dwie kontrole, z czego jedna była niezapowiedziana. 

Okazało się, że nie było żadnych zastrzeżeń co do prowadzenia schroniska przez właściciela.  

 

Przewodniczący Komisji – Janina Anuszkiewicz 

zauważyła, że w rodzinach patologicznych oraz z terenów wiejskich jest sporo zaniedbanych 

psów.  

 

Wiceprzewodniczący Komisji – Alicja Nowik 

zapytała, jaki jest miesięczny koszt utrzymania jednego psa w schronisku. 

 

Kierownik Wydziału Gospodarki Komunalnej i Ochrony Środowiska – Sławomir Hatalski 

odpowiedział, że miesięczny koszt utrzymania jednego psa wynosi około 240 zł. Dodał, że   

w tym roku po raz pierwszy  uruchamia się powszechną sterylizację dla kotów i psów. 

 

Innych pytań ani uwag nie zgłaszano. 

 

Opinia Komisji: 

Komisja (obecnych 5 członków) jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały      

w sprawie przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 

bezdomności zwierząt na terenie Gminy Olecko. 
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h) projekt uchwały w sprawie przyjęcia projektu regulaminu dostarczania wody  

i odprowadzania ścieków w celu przekazania go do zaopiniowania organowi 

regulacyjnemu; 

 

Kierownik Wydziału Gospodarki Komunalnej i Ochrony Środowiska – Sławomir Hatalski 

poinformował, że projekt uchwały nie będzie opiniowany, zostanie zdjęty z porządku obrad 

sesji. 

 

Komisja nie opiniowała projektu uchwały w sprawie przyjęcia projektu regulaminu 

dostarczania wody i odprowadzania ścieków w celu przekazania go do zaopiniowania 

organowi regulacyjnemu. 

 

 

Projekt uchwały w sprawie przyjęcia regulaminu dostarczania wody i odprowadzania 

ścieków na terenie Gminy Olecko; 

 

Kierownik Wydziału Gospodarki Komunalnej i Ochrony Środowiska – Sławomir Hatalski 

powiedział, że zgodnie z art. 19 ust. 1 ustawy z dnia 7 czerwca 2001 r. o zbiorowym 

zaopatrzeniu w wodę i zbiorowym odprowadzeniu ścieków, w związku z art. 8 ustawy z dnia 

27 października 2017 r. o zmianie ustawy o zbiorowym zaopatrzeniu w wodę i zbiorowym 

odprowadzaniu ścieków oraz niektórych innych ustaw, Rada Miejska przed uchwaleniem 

regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków w gminie, przekazuje jego projekt 

organowi regulacyjnemu - Dyrektorowi Regionalnego Zarządu Gospodarki Wodnej  

w Gdańsku Państwowego Gospodarstwa Wodnego Wody Polskie do zaopiniowania. 

W dniu 24 sierpnia 2018 r. Rada Miejska w Olecku przyjęła projekt regulaminu dostarczania 

wody i odprowadzania ścieków w celu przekazania go do zaopiniowania organowi 

regulacyjnemu. Dnia 23 listopada 2018 r. Dyrektor Regionalnego Zarządu Gospodarki 

Wodnej Państwowego Gospodarstwa Wodnego Wody Polskie negatywnie zaopiniował 

przedłożony projekt regulaminu, wskazując elementy wymagające poprawy i uzupełnienia. 

Przedstawiony projekt uchwały zawiera poprawki i uzupełnienia wskazane przez organ 

regulacyjny i jest zgodny z postanowieniami art. 19 ust. 5 ustawy o zbiorowym zaopatrzeniu 

w wodę i zbiorowym odprowadzaniu ścieków. Ponadto został utworzony zgodnie  

z najnowszymi rozstrzygnięciami nadzorczymi, dzięki temu nie istnieje potrzeba ponownego 

zaopiniowania przez organ nadzorczy. 

 

Przewodniczący Komisji – Janina Anuszkiewicz 

zapytała, jakie są obecnie ceny wody. 

 

Kierownik Wydziału Gospodarki Komunalnej i Ochrony Środowiska – Sławomir Hatalski 

odpowiedział, że regulamin dostarczania wody w ogóle nie określa cen wody. Regulamin 

obowiązuje na terenie Gminy Olecko i dotyczy wszystkich przedsiębiorstw. Na terenie Gminy 

Olecko mamy 3 przedsiębiorstwa wodociągowo-kanalizacyjne, główne przedsiębiorstwo      

to Przedsiębiorstwo Wodociągów i Kanalizacji Sp. z o.o. Ceny wody są kształtowane przez 

taryfy, które opracowywane są przez każde przedsiębiorstwo indywidualnie i podlegają 

zatwierdzeniu przez organ regulacyjny Wody Polskie. Takie taryfy zostały zatwierdzone        

w zeszłym roku na kolejne 3 lata dla wszystkich przedsiębiorstw. Podwyżki cen wody 

występują co roku.  

 

Przewodniczący Komisji – Janina Anuszkiewicz 

stwierdziła, że na terenie Gminy Olecko ceny wody są najdroższe w Polsce. 

 

Kierownik Wydziału Gospodarki Komunalnej i Ochrony Środowiska – Sławomir Hatalski 

sprawdził orientacyjnie, jak kształtuje się cena wody w okolicznych gminach i zauważył,     

że cena wody na terenie Gminy Olecko nie jest najwyższa. Woda na terenie Gminy Olecko 
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pobierana jest z głębokich pokładów źródeł i jest niejednokrotnie lepszej jakości niż woda 

butelkowana, jest zdrowsza i posiada wiele mikroelementów. 

 

Członek Komisji – Marian Prusko 

dodał, iż niektórzy ludzie przyjeżdżający do Olecka przelewają do butelek wodę z kranu         

i zabierają ją do siebie, ponieważ stwierdzili, że w sklepie takiej wody nie można kupić. 

 

Innych pytań ani uwag nie zgłaszano. 

 

Opinia Komisji: 

Komisja przy 5 głosach za i 1 wstrzymującym pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały      

w sprawie przyjęcia regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków na terenie 

Gminy Olecko.          

 

 

i) projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Olecko 

na lata 2019-2028; 

 

Skarbnik Gminy – Bożena Kozielska 

poinformowała, że w uchwale w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Olecko na lata 2019-2028, dokonuje się następujących zmian: 

1. W załączniku Nr 1 „Wieloletnia Prognoza Finansowa”: 

a) w 2019 roku zwiększa się dochody ogółem o 1.680.683,32 zł, stanowiące dochody bieżące 

z tytułu dotacji celowych w ramach programów finansowych z udziałem środków 

europejskich – 1.591.677,08 zł, z tytułu dotacji celowej na zadania bieżące zlecone –  

7.112,00 zł oraz dochody majątkowe z tytułu dotacji celowych w ramach programów 

finansowych z udziałem środków europejskich – 81.894,24 zł. 

b) W 2019 roku zwiększa się wydatki ogółem o 1.680.683,32 zł, w tym wydatki bieżące 

zwiększa się o 1.665.683,32 zł (głównie na realizację projektów na podstawie zawartych 

umów z Województwem Warmińsko-Mazurskim, w ramach Regionalnego Programu 

Operacyjnego Województwa Warmińsko-Mazurskiego) a wydatki majątkowe zwiększa się    

o 15.000,00 zł na zadania inwestycyjne. 

2. W załączniku Nr 2 „Wykaz przedsięwzięć realizowanych w latach 2019 – 2022” dokonuje 

się zmiany na realizowanych w latach 2018 – 2020 projektach w ramach RPOWW-M, 

zwiększając limit wydatków na 2019 rok, będący niewykorzystanym limitem z 2018 roku: 

- w planie Przedszkola z Oddziałami Integracyjnymi Krasnal w Olecku – projekt pod nazwą 

„Nasze Krasnale to Bystrzaki” o kwotę 114.757,12 zł, 

- w planie Szkoły Podstawowej w Gąskach – projekt pod nazwą „Kreatywne Przedszkole”     

o kwotę 44.185,60 zł, 

- w planie Szkoły Podstawowej w Judzikach – projekt pod nazwą „Przedszkolak otwarty      

na świat” o kwotę 92.117,98 zł. 

- w planie Szkoły Podstawowej w Babkach Oleckich – projekt pod nazwą „Akademia 

Twórczego Rozwoju” o kwotę 56.008,50 zł, 

- w planie Szkoły Podstawowej Nr 1 – projekt pod nazwą „Klucze do sukcesu” o kwotę 

395.181,26 zł, 

- w planie Szkoły Podstawowej Nr 3 – projekt pod nazwą „Z głową w cyfrowy świat”            

o kwotę 399.742,63 zł, 

W planie Szkoły Podstawowej Nr 4 – projekt pod nazwą „Kompetencje sekretem sukcesu”    

o kwotę 351.052,52 zł, 

W planie szkoły Podstawowej w Gąskach – projekt pod nazwą „Aktywna Szkoła II” o kwotę 

148.450,46 zł, 

- w planie Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Olecku – projekt pod nazwą „Akcja 

Aktywizacja” o kwotę 2.909,25 zł. 
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Pytań ani uwag nie zgłaszano. 

 

Opinia Komisji: 

Komisja (obecnych 5 członków) jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały      

w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Olecko na lata 2019-2028. 

 

 

j) projekt uchwały w sprawie zmiany budżetu Gminy Olecko na 2019 rok; 

 

Skarbnik Gminy – Bożena Kozielska 

poinformowała, że zarówno dochody jak i wydatki zwiększa się ogółem o 1.673.571,32 zł.  

Po stronie dochodów wprowadza się dotacje 1.588.767,80 zł. Są to niewykorzystane środki  

z 2018 roku na realizację 8 projektów realizowanych w jednostkach budżetowych –  

w Szkołach Podstawowych Nr 1, 3, 4, w Gąskach, w Babkach Oleckich, w Judzikach  

i Przedszkolu z Oddziałami Integracyjnymi. Projekty realizowane będą w latach 2018 – 2020, 

mają na celu zapewnienie równego dostępu do wysokiej jakości edukacji przedszkolnej  

(4 projekty) i podniesienie jakości oferty edukacyjnej ukierunkowanej na rozwój kompetencji 

kluczowych uczniów (4 projekty). Po stronie wydatków wprowadza się środki z tytułu 

realizacji tych 8 projektów i jest to kwota większa o 12.728,00 zł z powodu wkładu własnego 

gminy. Plan zwiększa się o te wartości z projektów, ponieważ w 2018 roku o takie kwoty plan 

nie został wykonany. Ogółem wartość projektów na lata 2018-2020 nie zmienia się, przenosi 

się tylko między latami. 

Po stronie dochodów na tych samych zasadach też projekt zwiększa się o kwotę 2.909,25 zł  

w projekcie, który realizuje Miejski Ośrodek Pomocy Społecznej pod nazwą „Akcja 

Aktywizacja”.  

Po stronie dochodów wprowadza się plan dotacji na przebudowę placu zabaw w parku  

w kwocie 81.894,24 zł, to środki z dotacji na przebudowę placu zabaw, który był w ubiegłym 

roku wykonany. Środki nie wpłynęły w ubiegłym roku ani w obecnym, cała planowana kwota 

z PROW to ponad 127.000,00 zł. W obecnych zmianach budżetu potrzebna była taka tylko 

kwota dla zrównoważenia budżetu, aby dochody i wydatki były zmieniane w takiej samej 

wysokości. Po stronie wydatków, oprócz omówionych już zmian, zwiększa się plan o 240,00 

zł na pomoc finansową samorządowi Województwa Warmińsko-Mazurskiego  

na funkcjonowanie biura w Brukseli. Zwiększa się dotację gminie Gołdap o 268,00 zł  

na nauczanie religii Kościoła Zielonoświątkowego. Dodatkowo w planie MOPS-u zwiększa 

się o 53.658,00 zł, głównie na wynagrodzenia osobowe pracowników i pochodne od płac.  

Jest to kwota, którą MOPS do 31 grudnia 2018 roku nie zdążył wypłacić. Kwota ta będzie  

w nadwyżce budżetowej z zeszłego roku.  

Wprowadza się nowe zadanie inwestycyjne „Utworzenie Dziennego Domu Senior +”  

z planem 15.000,00 zł na wykonanie projektu technicznego i kosztorysu adaptacji lokalu  

i podjazdu dla niepełnosprawnych do budynku przy ul. Parkowej 7. Wartość całego zadania 

wynosić będzie 371.713,00 zł. Otrzymaliśmy dotację, dofinansowanie 80% zadania, umowa 

jeszcze nie została podpisana.  

W planie Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji przenosi się między paragrafami plan 

15.090,00 zł z przeznaczeniem na wydatki niezaliczane do wynagrodzeń: zakup ubrań 

roboczych, ekwiwalenty pieniężne, środki bhp. Tworzenie nowego paragrafu jest możliwe 

wyłącznie uchwałą Rady Miejskiej. 

 

Przewodniczący Komisji – Janina Anuszkiewicz 

zapytała, z czego wynika podana kwota dotacji dla Kościoła Zielonoświątkowego. 

 

Skarbnik Gminy – Bożena Kozielska 

odpowiedziała, że jest to narzucone przez przepisy oświatowe. Dana gmina ma obowiązek 

finansowania zajęć dla uczniów, którzy są innego wyznania. Gmina Gołdap nie prowadzi 

takiego nauczania, więc to Gmina Olecko dopłaca do zajęć. 
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Innych pytań ani uwag nie zgłaszano. 

 

Opinia Komisji: 

Komisja (obecnych 5 członków) jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały           

w sprawie zmiany budżetu Gminy Olecko na 2019 rok. 

 

Na tym punkt zakończono. 

 

 

Do punktu 3 – Sprawy wniesione. 

 

Sprawy wniesione zostały przekazane Radnym drogą elektroniczną. 

 

Członkowie Komisji nie zgłosili uwag. 

 

Na tym punkt zakończono. 

 

 

Do punktu 4 – Wnioski Komisji.   

 

Przewodniczący Komisji – Janina Anuszkiewicz 

przygotowała dwie definicje znaczenia słowa wniosek. Brzmią one następująco: 

1. Projekt przedstawiony do rozważania i decyzji. 

2. Prośba skierowana do odpowiednich władz dotycząca załatwienia jakiejś sprawy. 

Ponadto projekty określają zmianę, jaką chcemy przeprowadzić i narzędzia, jakie będą 

potrzebne do tej zmiany. Dobry projekt jest zatem podstawą do tego, by złożyć dobry, 

logiczny i spójny wniosek. 

 

 

 

 

 

Protokołowała  

Izabela Bagińska 

Przewodniczący Komisji 

Janina Anuszkiewicz 

 


